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شاهمیری، مسئول کمیته داوران 
والیبال باشگاه های آسیا

کنفدراسیون والیبال آسیا مسئولیت کمیته داوران 
رقابت هـــای باشـــگاه های قهرمانی مردان آســـیا به 

میزبانی یزد را به فرهاد شـــاهمیری داد.
رقابت هـــای والیبـــال قهرمانی باشـــگاه های مردان 
آســـیا از ۱۸ تا ۲۵ شـــهریور بـــا حضور 10 تیـــم در یزد 

برگزار می شـــود.
کنفدراسیون والیبال آسیا در نامه ای به فدراسیون 
ایران بـــا معرفی اعضـــای کمیته کنترل مســـابقات 
محمـــد  آســـیا،  مـــردان  باشـــگاه های  قهرمانـــی 
شـــاهمیری داور بین المللـــی و FIVB ســـابق را بـــه 
عنوان مســـئول کمیتـــه داوران جایگزین تاکاشـــی 
شـــیومویاما ژاپنـــی کرد و عـــادل حســـین الحرابی 
هـــم به جـــای او عضـــو کمیتـــه داوران شـــد. یرمک 
ســـرلیبایف قزاقســـتانی رئیـــس کمیتـــه کنتـــرل و 
رئیس کمیته فنی اســـت، پاتانا کیتیچی ســـیموپات 
تایلندی هماهنگ کننده کنفدراســـیون و مســـعود 
یزدان پنـــاه هـــم عضـــو ایرانـــی کمیته فنی اســـت و 
مســـئولیت کمیته داوران هم به فرهاد شـــاهمیری 

ســـپرده شد.
عادل حســـین الحرابـــی کویتی، غلامرضـــا نوروزی، 
حمیـــد  و  حســـابی  مریـــم  افجـــه ای،  مرتضـــی 
احمدی نیـــا بـــه ترتیـــب اعضـــای کمیتـــه داوران، 
پزشـــکی، مســـئول V.I.S، رســـانه و مدیا هســـتند.

 

 شروع خوب اسماعیل نژاد 
در پلاس لیگا

امین اســـماعیل نژاد، با برد اســـکرا بلهاتـــوف در بازی 
دوســـتانه مقابل زاکسا، شـــروع خوبی داشت. پشت 
خـــط زن ملی پـــوش ایران بعـــد از یک فصـــل بازی در 
لیگ ســـری A ایتالیا، این فصل بـــازی در پلاس لیگا را 
برای تیم اســـکرا تجربه می کند. او بعد از تســـاوی 2-2 
تیمش در بازی اول دوســـتانه مقابل زاکســـا، یکشنبه 
در دومیـــن بازی هـــم به زمین رفـــت و نمایش خوبی 

داشـــت. اســـکرا در این بازی با نتیجه 1-3 برد.

کناره گیری مرادی از تیم ملی 
وزنه برداری

ســـهراب مـــرادی به همـــکاری بـــا کادر فنـــی تیم ملی 
وزنه بـــرداری  پایـــان داد. اردوی تیم ملـــی وزنه برداری 
بـــرای قهرمانی جهان بحرین از امروز  آغاز می شـــود. 
طبـــق تصمیـــم کمیته فنـــی فدراســـیون وزنه برداری، 
نـــواب نصیرشـــلال تـــا قهرمانی جهـــان ۲۰۲۵ بـــه کار 
خـــود به عنـــوان ســـرمربی ادامـــه می دهـــد. پیش از 
ع، ســـهراب مرادی و احســـان دارابیگی  این بهمن زار
بـــه عنوان مربی کنار نصیرشـــلال بودند اما ســـهراب 
مـــرادی امـــروز به همـــکاری اش پایـــان داده اســـت. 
ســـهراب مرادی بـــرای المپیک هم انتظار داشـــت که 
اعـــزام شـــود و انتظـــارش هم بجـــا بـــود. کمیته ملی 
المپیـــک هم در مورد اعزام او قـــول داده بود و مرادی 
هم به قـــول کمیته ملـــی المپیک امیدوار شـــده بود 
اما متأســـفانه مســـئولان کمیته ملی المپیک بدقولی 
کردنـــد و او هـــم ناراحـــت شـــد و دیگـــر در کنـــار تیم 

ملی نیســـت.

غیبت کاوه در مراسم تجلیل از 
مدال آوران 

ســـرمربی پیشـــین تیـــم ملی کشـــتی آزاد در مراســـم 
تجلیل از مدال آوران کشـــتی شـــرکت نکرد. مراســـم 
تجلیـــل از مـــدال آوران کشـــتی و رونمایـــی از کتـــاب 
منصـــور برزگـــر بـــا حضـــور وزیـــر ورزش و جمعـــی از 
پیشکســـوتان برگزار شـــد. مســـئولان برگزاری در این 
مراســـم در نظر داشـــتند از محســـن کاوه، ســـرمربی 
پیشـــین تیم ملـــی کشـــتی آزاد تجلیـــل کننـــد اما او 
در مراســـم حضـــور نداشـــت. کاوه چنـــد روز پیـــش 
از ســـمتش  کناره گیـــری کـــرد و پژمـــان درســـتکار 

شـــد. جایگزینش 

 تقوی دنبال جانشین جدید 
برای وحید مرادی

با  غیبت ســـه ماهه وحید مرادی، رئیس فدراســـیون 
والیبال نایب رئیس جدیـــدی را جایگزین او می کند. 
وحیـــد مرادی در تاریخ 24 اردیبهشـــت ماه با شـــروع 
لیگ ملت هـــای والیبال ۲۰۲۴ همـــراه  تیم ملی راهی 
برزیل شـــد که به دلیل مســـائل شـــخصی نتوانســـت 
امارات را ترک کند. در این مدت پســـت نایب رئیسی 
فدراســـیون به دلیـــل غیبت مـــرادی خالـــی مانده و 
طبق اساســـنامه فدراســـیون والیبال بعد از ســـه ماه 
غیبت می توان فـــرد جدید برای این ســـمت انتخاب 
کـــرد و حالا  میـــلاد تقوی، رئیس فدراســـیون والیبال 
دنبال انتخاب فردی با ســـابقه مدیریت کلان ورزشی 

برای نایب رئیســـی فدراسیون است .
 

شیلی حریف تیم زیر 17 سال شد
تیـــم والیبـــال زیـــر ۱۷ ســـال ایران بـــا باخـــت مقابل 
مصـــر در آخرین بازی دور مقدماتـــی قهرمانی جهان، 

حریـــف شـــیلی در مرحله اول حذفی شـــد.
تیـــم آرش صادقیانی بعـــد از دو پیـــروزی مقابل لیبی 
و تونـــس، دیروز به مصـــاف مصر قهرمان قـــاره آفریقا 
رفـــت و با نتیجـــه 2-3  و با امتیـــازات ۲۵-۱۹، ۲۵-۲۲، 
۲۵-۱۹، ۲۷-۲۵ و ۱۳-۱۵ باخـــت و بـــا دومـــی گروه دور 
مقدماتـــی را تمـــام کـــرد. تیم زیر 17 ســـال ایـــران  در 
مرحلـــه اول حذفی قهرمانی جهان به مصاف شـــیلی 

تیم ســـوم گروه چهـــارم می رود.

میراسماعیلی: جودو سهمیه هم می گرفت، خبری از مدال نبود

مربی خارجی با هزینه فدراسیون جهانی می آید

 جـــودوی ایران بعد از 4 ســـال اســـارت در بند 
تعلیـــق فدراســـیون جهانـــی، فرصـــت حضور 
در المپیـــک پاریـــس را هـــم از دســـت داد. در 
حالی کـــه به خاطر عـــدم حضور جـــودوکاران 
در میادین مختلف، ملی پوشان رنکینگ لازم 
برای ســـهمیه المپیک را نداشتند، فدراسیون 
جهانی هم به رغم قول هـــای داده به جودوی 
ایران وایلـــد کارت نـــداد تا جای جـــودوکاران 
ایرانـــی در تاتامی المپیک خالی باشـــد. آرش 
میراســـماعیلی رئیـــس فدراســـیون جهانـــی 
حـــالا به گفتـــه خـــودش نگاهش را بـــه آینده 
دوختـــه و مطمئن اســـت جـــودوکاران جوان 
امروز، آینده جـــودوی ایران در تاتامی المپیک 

لس آنجلـــس را خواهند ســـاخت.
در روزهایی که ورزش ایران تحت الشعاع 

المپیک قرار دارد، از جودو چه خبر؟
شـــرایط مـــا بـــا بقیـــه رشـــته های المپیکی 
و حتـــی غیرالمپیکی هـــا متفـــاوت اســـت. 
جودو 4 ســـال ســـخت را پشـــت سرگذاشت 
و اگـــر بخواهیم منطقی بـــه این موضوع نگاه 
کنیم نمی شـــود انتظـــار زیادی از این رشـــته 
داشـــت. مـــا در این 4 ســـال تعلیـــق، اجازه 
فعالیت نداشـــتیم و خیلی از اســـتعدادهای 
مـــا بـــه رشـــته های دیگـــر پنـــاه بردنـــد کـــه 
همیـــن موضوع ضربـــه زیادی به جـــودو زد. 
خوشـــبختانه در ایـــن مـــدت فعالیت هـــای 
خوبـــی در رده پایـــه داشـــتیم و هدف مـــان 
بازی های آســـیایی ناگویای ژاپـــن و المپیک 

اســـت. لس آنجلس 
صبـــح دیروز تیـــم نوجوانـــان و جوانـــان ما 
بـــرای قهرمانی آســـیا راهی کره جنوبی شـــد 
که خیلی به آنهـــا امیدواریم. طبـــق برنامه، 
تیم ملـــی با ترکیـــب 4،3 جـــودوکار مهرماه 

برای اردوی مشترک و کاپ آزاد به قزاقستان 
. ند و می ر

ســـعی می کنیـــم در 3،2 ســـال مانـــده بـــا 
حضـــور در مســـابقات مختلـــف در جـــدول 
رنکینـــگ المپیک قرار گرفتـــه و برای حضور 

در المپیـــک 2028 آمـــاده شـــوند.
چه شد که جودو سهمیه وایلد کارت 

المپیک پاریس را نگرفت؟
هـــم  کارت  یلـــد  ا و ســـهمیه  گـــر  ا حتـــی 
می گرفتیم، بـــه خاطر تعلیق 4 ســـاله عملاً 
در المپیـــک خبـــری از نتیجه و مـــدال نبود. 
حالا نگاه ما به المپیک بعدی اســـت و شک 
ندارم کـــه همیـــن ملی پوشـــان نوجوانان و 
جوانـــان آینـــده جـــودوی ایـــران در المپیک 
لس آنجلس خواهنـــد بود. در کل با اتفاقاتی 
که در ایـــن المپیـــک افتاد، لکه ســـیاهی بر 

پیشـــانی مســـئولان ورزش جهان ماند.
مدتی پیگیر کادرفنی خارجی بودید اما 

اتفاقی نیفتاد، تیم ملی با کادر ایرانی ادامه 
می دهد یا بالاخره طلسم کادرفنی خارجی 

شکسته می شود؟
طبـــق مذاکـــرات من بـــا رئیس فدراســـیون 
جهانـــی، او قـــول صـــد درصـــدی بابت یک 
مربی خارجی درجه یک با هزینه خودشـــان 
را بـــه مـــا داده اســـت. مـــا از طریـــق ایمیل 
بـــا ایشـــان در ارتبـــاط بـــوده و ایـــن موضوع 
را یـــادآوری می کنیـــم. احتمـــالاً در همیـــن 
مســـابقات قهرمانی آسیا جوانان و نوجوانان 
با رئیس فدراســـیون جهانی ملاقاتی خواهم 
داشـــت و این موضـــوع را پیگیـــری می کنم. 
البته که ســـرمربی پیشـــنهادی فدراســـیون 
جهانی بایـــد به ایـــران بیایـــد و کار کند، اگر 

راضـــی بودیم بعـــد قـــرارداد ببندیم.

گپ و گفت

 فائزه زمانی
خبر نگار

10 روز مانده به رونمایی از سرمربی جدید تیم ملی والیبال

مندز؛ شوی تبلیغاتی یا واقعیت؟
مهری رنجبـــر/  چیزی بـــه رونمایی از ســـرمربی 
جدیـــد تیـــم ملـــی والیبـــال نمانـــده اســـت؛ 10 
روز، البتـــه طبـــق قولـــی کـــه میلاد تقـــوی رئیس 
فدراســـیون والیبال داده اســـت. او که وقتی تیم 
ملـــی والیبـــال با وجـــود همه وعده هـــای پاداش 
برای کســـب ســـهمیه المپیـــک، دســـت خالی از 
مأموریتـــش در لیگ ملت ها برگشـــت، قول داد 
یـــک مربی تـــراز اول دنیا برای تیم ملـــی می آورد.

تقـــوی درســـت قبـــل از المپیـــک گفـــت مذاکره 
را شـــروع کـــرده و بعـــد از المپیـــک کار را نهایـــی 
می کند. هر چند با تجربه ای که از منتفی شـــدن 
گزینه اصلی قبل از پائز داشـــت، ترجیح داد هیچ 
اســـمی از گزینه هـــای روی میزش فـــاش نکند و 
چـــراغ خاموش بـــا مربی جدیـــد قـــرارداد ببندد 
و بعـــد رونمایـــی کند. اما بالاخره اســـم مارســـلو 
مندز آرژانتینی به عنوان یکی از ســـه گزینه جدی 
ســـرمربیگری تیم ملی والیبال، به رســـانه ها درز 
کرد، مربی ای که تیمش در المپیک توکیو ســـوم 
شـــد اما در پاریس تنها به جمع 8 تیم اول رسید. 
این روزها حـــرف از دلخوری مارســـلو مندز بابت 
انتظارش برای تماس از ســـوی فدراســـیون ایران 

مطرح شـــده است. 
مـــرد آرژانتینی که انـــگار از انتظار برای شـــروع به 
کار در تیـــم جدیدش خســـته شـــده، گفته: »من 
منتظر هســـتم اما کســـی از ایران بـــا من تماس 

است.« نگرفته 
منـــدز یکـــی از گزینه هـــای جـــدی اســـت کـــه 
فدراســـیون والیبـــال ایران بـــرای ســـرمربیگری 
تیم ملـــی نگاه ویـــژه ای بـــه او دارد حتـــی به رغم 
ناکامی تیمش در المپیـــک 2024 پاریس. البته او 
برخـــلاف دو رقیب دیگرش هنـــوز هیچ برنامه ای 
به فدراســـیون نداده اســـت. انتظار منـــدز برای 
تمـــاس از ایـــران و بی خبـــری از فدراســـیون، 

بعضی ها را به شـــک انداخته که شاید فدراسیون 
ایـــران با حذف اســـم او، دیگر قید تمـــاس را هم 
زده اســـت. امـــا میلاد تقـــوی رئیس فدراســـیون 
والیبـــال حـــذف منـــدز را رد می کنـــد: »منـــدز از 
گزینه هـــای جـــدی مـــا اســـت و هنوز اســـمش از 
لیســـت ما خارج نشـــده و جزو ســـه گزینه اصلی 

» . ست ا
 رئیـــس فدراســـیون والیبـــال اما ادعـــای مندز را 
قبـــول نـــدارد: »ما بـــه یک نفـــر مأموریـــت دادیم 
تا به نمایندگی از فدراســـیون با مربـــی آرژانتینی 
صحبـــت کنـــد، صحبت هـــای فنـــی هـــم انجام 
شـــد. او اما بدون اینکه برنامـــه بدهد، اول درباره 
مســـائل مالی صحبت کرد و حتی خواست دراین 
بـــاره با مدیـــر برنامه هایش صحبت کنیـــم، که او 
هـــم رقم عجیـــب و غریبی را مطرح کـــرد. وقتی 
هم با منـــدز تماس گرفتیم، جواب نـــداد و هنوز 

هم منتظر جواب او هســـتیم.«
 منـــدز با این رفتار ظاهراً قصـــد بازار گرمی و البته 

با دســـت پس زدن و با پا پیش کشیدن را دارد.

از ســـال 97، روز 5 شهریور به مناسبت تولد غلامرضا 
تختی روز کشـــتی نام گرفت و در تقویم رســـمی کشور 
هم ثبت شـــد. به همین مناســـبت هم روز گذشـــته 
مراســـمی برگزار شـــد که هم تجلیـــل از منصور برزگر 
بود و هم رونمایی از کتـــاب زندگی این قهرمان بزرگ 
تاریخ کشـــتی و مراسم تجلیل از مدال آوران بازی های 
المپیـــک پاریـــس. این مراســـم در حالی برگزار شـــد 

که فدراســـیون کشـــتی میزبان آن بود و بـــه نظر باید 
بســـیاری از قهرمانان کشتی به خاطر نام منصور برزگر 
در این مراســـم حاضر می شـــدند اما چیـــزی که توی 
ذوق بســـیاری از حاضران در این مراسم می زد؛ غیبت 
عجیـــب قهرمانان بنام کشـــتی بـــود. منصـــور برزگر 
بیـــش از 3 دهه ســـرمربی تیم ملی کشـــتی آزاد بود و 
قهرمانان زیادی را برای کشـــتی ایران پـــرورش داد اما 
عجیب بود که بســـیاری از آنها در این مراســـم غیبت 
داشـــتند. از بـــرادران خادم گرفته تـــا محمد طلایی، 
غلام محمـــدی، عبـــاس حاج کنـــاری، بهـــروز یاری، 
مجید تـــرکان، رضـــا یزدانـــی، مراد محمـــدی، مهدی 

حاجـــی زاده، عباس جدیدی، علیرضـــا حیدری، اکبر 
فـــلاح و خیلی های دیگـــر از جمله شـــاگردان منصور 
برزگـــر بودند اما از ایـــن جمع فقط عبـــاس جدیدی 
در مراســـم حضور داشت و علیرضا حیدری هم خیلی 
کوتاه حاضر شـــد و بعد مراسم را ترک کرد. غیبت این 
همه ســـتاره باعث شـــد تا مراســـم منصور برزگر که از 
خاص ترین چهره های تاریخ کشـــتی ایران اســـت، به 
نوعی در غربت برگزار شـــود. شـــاید ســـؤال مهم این 
روزهای کشـــتی همین باشـــد که چه چیـــزی بالاتر و 
بزرگتـــر از منصـــور برزگر می توانســـت جامعه کشـــتی 

دور هـــم جمع کند؟

رونمایی از کتاب منصور برزگر در روز کشتی

تقدیــــر غریب

علیرضـــا دبیر در مراســـم تجلیـــل از مدال آوران کشـــتی و 
رونمایـــی از کتاب منصـــور برزگر به وزیـــر ورزش و جوانان 
عنوان داشـــت: »احمد دنیامالی دوســـت من در شـــورای 
شـــهر در کارهـــای عمرانـــی بـــرج میـــلاد، تونـــل توحید و 
اتوبان هـــای تهران بـــود. کارهـــای عمرانـــی را از دنیامالی 
یـــاد گرفتـــم. او رئیـــس فدراســـیون قایقرانی بـــود که در 
دوره او ۲ طـــلای بازی هـــای آســـیایی در قایقرانی گرفتیم.
وقتی دنیامالی وزیر ورزش شـــد به مـــن گفت طرح جامع 
برای کشـــتی بنویس اما ما طرح جامع و توســـعه کشـــتی 
را داریم که تا ۲۰۲۸ نوشـــته شده اســـت در حالی که هیچ 

فدراســـیونی این طرح جامع را ندارد. کیلویـــی کار نمی کنیم. همه چیز طبق برنامه پیش 
می رود. اگر قرار اســـت موفق شـــویم نمی شـــود کارهای عمرانی، فرهنگی و... را نبینیم.«  
رئیس فدراســـیون کشـــتی خاطرنشـــان کرد: »ما دیروز در نوجوانان جهان دوم شـــدیم 
که تا صبح حرص می خوردم. صبح جلســـه ۳ ســـاعته با وزیر داشـــتیم. هر کســـی از این 
به بعد به فدراســـیون بیاید باید طبق راه ترســـیم شـــده جلو برود. چه زمانی فدراســـیون 
کشـــتی به طلایی المپیک ۶ میلیارد پاداش پرداخت می کـــرد. ما برای نوجوانان و جوانان 
هم جایزه می گذاریم. خدا را شـــکر کشـــتی به ســـمت درآمدزایی مـــی رود. بودجه وزارت 
محـــدود اســـت و نمی تـــوان فقط به بودجـــه اتکا کـــرد.«   او در پایـــان افـــزود: »دنیا مالی 
نـــگاه بلند مـــدت دارد. ما یک اندیشـــکده می خواهیم تا فکر کنیم. ما در علم بدنســـازی 
مشـــکل داریم. ما گفتیم در جراحی کتف مشـــکل داریم خیلی ها ناراحت شـــدند. خب 
مشـــکل داریم باید بگوییم. کشـــتی ما خیلی بیشـــتر از اینها می تواند جلـــو برود. همین 

عبـــاس جدیـــدی و برزگر یا حیـــدری و امیر خـــادم باید طلای المپیـــک می گرفتند.«

 منصور برزگر: قهرمانان ما از دنیامالی: ورزش ایران را متحول می کنم
کوخ نشینی به کاخ نشینی رسیدند

دبیر: کار کردن با من سخت است
احمـــد دنیامالی در مراســـم تجلیل از مدال آوران کشـــتی 
ایـــران در المپیـــک پاریس، گفت: »کشـــتی بـــرای ما مثل 
قایقرانـــی در مجارســـتان یـــا کاراتـــه در ژاپن اســـت. قطعاً 
کشـــتی مـــا در المپیـــک 2028 که آنهـــا مدعی هســـتند و 
تماشـــاگر دارنـــد، افتخارآفرینـــی می کنـــد. کوبا هـــم کنار 
امریکاســـت و میزبان دوم است. آنچه برای من مهم است 
اینکـــه ایـــن مجموعه الگویـــی برای ســـایر فدراســـیون ها 
باشـــد. ســـابقه رفاقت من با علـــی دبیر طولانی اســـت و از 
صراحت لهجه او خوشـــم می آیـــد. او بعضی جاها بعضی ها 
را می رنجاند اما بعداً آن آدم ها می فهمند حرف او درســـت 

بوده اســـت.« وزیر ورزش به تغییر نســـل مدیران اشـــاره می کند: »باید تغییر نسل بدهیم و به 
جـــای ما بـــرای انتقال تجربه به مدیـــران جوان مثل علیرضا دبیر که در کشـــور زیاد هســـتند، 
بها دهیم. من برای تحول آمدم. عاشـــق تحول و رقابت هســـتم و دوســـت دارم کشـــورم اول 
باشـــد. این قول را می دهم اگر خـــدا عمری بدهد در المپیک لس آنجلس با اســـتفاده از همه 
ظرفیت هـــا باید در تاریـــخ المپیک ها در همه رشـــته ها بدرخشـــیم. ما روز ســـیزدهم بود که 
مـــدال نگرفته بودیم و همه منتظر کشـــتی و تکوانـــدو بودیم؛ این یعنی آســـیب پذیری و اصلاً 
خوب نیســـت. باید رشـــته های دیگر را وارد مـــدال آوری المپیک کنیم.« دنیامالی یادآور شـــد: 
»ما بابت حقوق ناچیز صندوق قهرمانان شـــرمنده پیشکســـوتان هســـتیم. تمام ســـعی ام را 
می کنـــم حقوق متناســـب با پیشکســـوتان را به آنهـــا بدهیم. ایـــن حقوق اصلاً در شـــأن آنها 
نیســـت و هر چه به آنها بدهیم، کم اســـت. مـــا را بی نیاز از تذکر ندانید. ســـعی می کنم خیلی 
بیشـــتر بشـــنوم تا اینکه حرف بزنم. ایـــن قول را می دهم تحـــول جـــدی در ورزش ایران ایجاد 

کنم. مطمئن باشـــید فضـــای بین المللی را متأثـــر می کنیم.«

منصـــور برزگـــر در مراســـم روز کشـــتی و رونمایـــی 
از کتـــاب خود بـــه تفســـیر واژه پهلوانـــی پرداخت. 
سرمربی ســـابق تیم ملی کشتی آزاد درباره استفاده 
از واژه پهلوانی گفت: »از کتاب من رونمایی شـــد و 
وقتی از کســـی که عمرش را در ورزش گذاشته برای 
جوانان تعریـــف کنند، می فهمند کـــه قهرمانان ما 
کاخ نشـــین نبودند و از کوخ نشـــینی به کاخ نشینی 
رســـیدند.« برزگر همچنین ادامه داد: »وقتی کسی 
قهرمـــان المپیک می شـــود، از همه چیـــز جوانی و 
عمرش می زند تا به آن برســـد. تقدیر از ورزشکاران 

جای تشـــکر دارد و باعث می شـــود آنها به آرزویشـــان برســـند اما اگـــر بتوانیم 
گوشـــه هایی از حرکات تختی که باعث جاودانگی او شـــده را بیاموزیم بســـیار 

خوب اســـت، بایـــد ببینیم راهش چه بوده اســـت.«
برزگر با اشـــاره به اخلاقیات تختی گفت: »به او گفتنـــد فیلم بازی کن، تبلیغ 
کن امـــا نپذیرفت و در زلزلـــه بویین زهرا تمام هدایایش را به مردم بخشـــید. 
پهلوانی به مدال گرفتن نیســـت، به راه و رســـم آن اســـت. ما در کشـــتی باید 
به دنبـــال واژه پهلوانی باشـــیم. باید بدانیـــم که جهان پهلـــوان تختی چطور 
بعـــد از گذشـــت ســـال ها هنوز نـــام و یـــادش در دل همه مردم زنده اســـت. 
پهلوانی ســـنت و مـــرام همه ما ایرانی ها اســـت و باید در همـــه مراحل زندگی 

پهلوانی را ســـرلوحه کارهای خـــود قرار دهیم.« 

پـــر ســـر و صـــدای  خریـــد تابســـتانی 
رئـــال مادریـــد تـــوپ را بیـــرون محوطه 
جریمـــه گرفـــت. با یـــک ضربه تـــوپ را 
از نزدیک تریـــن مدافـــع عبـــور داد و بـــا 
یـــک ضربـــه نـــرم دروازه بـــان را مغلوب 
کرد. ایـــن گل، برتری مادریـــد برابر رئال 
وایادولیـــد را در وقت های تلف شـــده 3 
بر صفر کـــرد. بـــازی تمام شـــد. اما این 
کیلیـــان امباپه نبـــود که در نخســـتین 
بـــازی خانگـــی رئـــال مادریـــد موفق به 
گلزنی می شـــد، دیگر خرید جدید تیم، 
اندریک بـــود. امباپه آن موقـــع اصلاً در 
زمیـــن نبـــود، ده دقیقه قبـــل جایش را 
بـــه نوجـــوان برزیلی داده بـــود در حالی 
که تیمـــش با برتـــری خطرنـــاک یک بر 

صفـــر بـــه کارش ادامـــه می داد.
اینکـــه اول کار خـــود را نشـــان بدهـــی، 
خیلی مهم اســـت بـــه خصـــوص بعد از 
این انتظـــار طولانـــی. هـــواداران خیلی 
منتظـــر ماندنـــد تـــا امباپـــه بـــا پیراهن 
رئال بـــه زمیـــن ســـانتیاگو برنابئو قدم 
بگـــذارد امـــا آنطـــور کـــه می خواســـتند 
پیـــش نرفـــت. از گل خبـــری نبـــود، از 
لبخنـــد و آن شـــادی گل مخصوص هم 
همینطور. در نهایت اهمیتی نداشـــت، 

چـــون رئال برنده آســـان این بـــازی بود 
با گل های نیمـــه دوم فدریکـــو والورده، 
براهیم دیـــاس و اندریک اما بازی امباپه 
و کل تیـــم ثابت کـــرد ایـــن مادرید هنوز 

جای پیشـــرفت زیـــادی دارد.
امباپه 86 دقیقه در زمین بود و کمترین 
لمس تـــوپ را در میان بازیکنان میزبان 
داشـــت )47( و کمتریـــن پـــاس هـــم 
متعلق بـــه او بود )26(. در گلزنی هم که 
هیچ. چهار شـــوت زد که ســـه تا را کارل 
هاین، گلر میهمان دفـــع کرد. چهارمی 
حســـرت بارتر بود، پشـــت دفـــاع توپ را 
گرفـــت و به بیـــرون زد، ایـــن آخرین کار 
امباپـــه بـــود قبـــل از آنکه توســـط کارلو 
آنچلوتی تعویض شـــود. برد یک بر صفر 
اطمینان بخـــش نبـــود و کارلتـــو که لوکا 
مودریـــچ، دیاس و دنی ســـبایوس را به 
زمین فرســـتاده بود، به تغییـــر در خط 
حمله نیـــاز داشـــت. اندریک آمـــد، دو 
دقیقـــه بعد دیـــاس گل دوم مادرید را زد 
تـــا خیال میزبان راحت شـــود و اندریک 
در وقت های تلف شـــده کار را تمام کرد.
جـــای امباپـــه در تیـــم معلوم اســـت، او 
مهاجـــم نـــوک اســـت و وینیســـیوس و 
رودریگـــو دوطرفـــش قـــرار دارنـــد، این 

یعنـــی خطری تهدیـــدش نمی کند. بعد 
از بـــازی آنچلوتی هم فشـــار را از روی او 
برداشـــت هم اینکـــه آزادی داد در همه 
جای خـــط حمله حرکت کنـــد اما برابر 
تیم منســـجم از نظر دفاعـــی وایادولید 
جایی برای جـــولان او نبود. در نیمه اول 
که به خاطـــر دمای 34 درجه ای مادرید، 
اســـتراحت خنک شـــدن بـــه بازیکنان 
داده شـــد، امباپه با وینیســـیوس بحث 
می کـــرد. زبان بدنشـــان حکایـــت از آن 
داشـــت که ســـر موضوعی بحث دارند. 
هـــواداران هم کلافـــه بودند، بعـــد از 40 
دقیقـــه وقتـــی اورلیـــن شـــوامنی پاس 
محکمی بـــه امباپه داد کـــه کنترل آن از 
توانـــش بیرون بـــود، تیم را هـــو کردند. 
در آینده هم این مشـــکلات وجود دارد. 
در نیمه دوم، وینیســـیوس عقب آمد و 
درگیر شـــد و ســـعی داشـــت توپگیری و 
بازیســـازی کند. این دو روی دو موقعیت 
عالـــی امباپه، همکاری مؤثری داشـــتند 
بـــه خصـــوص روی دومـــی کـــه آخرین 
فرصت امباپه بـــود و معمولاً این توپ ها 
را گل می کنـــد اگـــر اینقدر تحت فشـــار 
نباشد. اینکه اندریک از فرصتش خوب 
اســـتفاده کرد، آن هم با آرامش، شرایط 

امباپـــه را بدتر کـــرد. تردیدهـــای زیادی 
دربـــاره آمادگـــی ایـــن بازیکن 18 ســـاله 
بـــرای بـــازی در بالاتریـــن ســـطح وجود 
داشـــت و او به همـــه پاســـخ داد.  البته 
ایـــن معرفـــی رســـمی امباپـــه در برنابئو 
نبود، او ســـه بار بـــا پیراهن پاریســـی ها 
بـــه اینجا آمـــده: بـــازی در باخـــت 3 بر 
یـــک در فوریـــه 2018، گلزنی در تســـاوی 
2 بر 2 در نوامبـــر 2019 و به یادماندنی تر 
از همـــه بازی خوب در باخـــت 3 بر یک 
در مارس 2022. هـــواداران از کیفیت او 
خبـــر دارنـــد و صبـــور می ماننـــد. اما در 
اولین بازی خانگی مثـــل خیلی بزرگان 
دیگـــر مادرید نبود، کریســـتیانو رونالدو 
در اولیـــن بـــازی اش در برنابئـــو گل زد، 
رونالـــدو نازاریـــو در اولین بـــازی اش با 
اولین ضربـــه گل زد، او به عنوان بازیکن 
جانشـــین در اکتبـــر 2002 آمد. پارســـال 
جود بلینـــگام در اولین بـــازی در دقیقه 
95 گل زد تا رئـــال 2 بر یک ختافه را ببرد 
تا خـــودش را در دل هـــواداران بیش از 
پیش جـــا کند. بـــرای اندریـــک، انتظار 
کوتـــاه مـــدت بـــرای گل لیگ بـــه پایان 
رســـید، بار ســـنگین را بلند کـــرد. حالا 

نوبت امباپه اســـت.
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